

Source: *You and the Law of War*, circa 1981, reproduced with the permission of the Minister of Public Works and Government Services Canada and of the Canadian Forces, Office of the Judge Advocate General, 2012.

Notice: This publication does not necessarily reflect the current state of the Law of Armed Conflict or the current views of the Government of Canada, the Canadian Forces and the Office of the Judge Advocate General. This permission to reproduce does not imply an endorsement of the views of François Lareau and of the views expressed at <http://www.lareau-law.ca> and <http://www.lareau-legal.ca>

Source : *Vous et le droit de la guerre*, circa 1981, reproduit avec la permission du Ministre des Travaux publics et Services gouvernementaux Canada et des Forces canadiennes, Cabinet du Juge-avocat général, 2012.

Avis : Cette publication ne représente pas nécessairement l'état actuel du droit des conflits armés, ni l'état actuel des opinions du Gouvernement du Canada, des Forces canadiennes et du Cabinet du Juge-avocat général. Cette permission de reproduire n'implique pas une approbation des opinions de François Lareau ni celles exprimées à <http://www.lareau-law.ca> et <http://www.lareau-legal.ca>

TABLE OF CONTENTS

	<u>Article</u>	<u>Page No.</u>
1.	The Law of What?	1
2.	Deuteronomy Who?	4
3.	1864 and All That	7
4.	The Modern Law of War	10
5.	Why Study the Law of War?	13
6.	Chivalry is not Dead	16
7.	Basic Rules	19
8.	The First Rule	22
9.	The Anvil and the Fly	25
10.	Prisoners of War	28
11.	Collection and Care of the Wounded	31
12.	Treatment of Prisoners of War	35
13.	Treat all Civilians Humanely	40
14.	Looting is Prohibited!	44
15.	What about Monasteries?	48
16.	Don't Shoot at the Red Cross!	53
17.	Only Dummies use Dum-Dums!	57
18.	A Regrettable Incident Occured Yesterday	61
19.	Superior Orders - or "Sgt, take care of those prisoners!"	65
20.	Fighting in the Air	69
21.	Air Ambulances	74
22.	Medical Aircraft - Proposed New Rules	77
23.	War at Sea	80
24.	The Rules of Submarine	85
25.	Final Thoughts	90